

# Signerat dokument

via <https://min.ebox.nu>



## 250227\_Protokoll\_Styrelsemöte

### Signerad text:

Jag har läst och förstår innehållet i PDF-filen (1) och samtycker och godkänner allt som avtalas däri, som om jag skrivit under en fysisk utskrift av PDF-filen (1):

(1) Avser PDF-fil enligt följande

Namn: 250227\_Protokoll\_Styrelsemöte.pdf

Storlek: 168167 byte

Hashvärde SHA256:

9a54061c495e02bd70bcd8eb3dd68c066abbbdd91be49a285d712e8383efa3087

*Originalfilen och signaturerna är bifogade som bilagor till denna PDF.  
För att öppna bilagorna kan en dedikerad PDF-läsare krävas.*

### Signerat av 3:

**KJELL OVE EMANUELSSON**

Signerat med BankID 2025-03-14 09:18 Ref: 019593ba-2ca1-7ac3-bb33-1160f6befd18

**ULLA ADOLFSSON**

Signerat med BankID 2025-03-13 14:25 Ref: 01958fad-d486-702a-b126-d05f7164c793

**SARAH SOMEHAGEN**

Signerat med BankID 2025-03-13 11:14 Ref: 01958eff-1bcf-7cbb-a03c-4eb64d2d1670

## Protokoll fört vid möte med Funktionsrätt Göteborgs styrelse 27 februari 2025, styrelsemöte 2025:3

Plats: Zoom/kansliet

Tid: 17.00-19.05

### Närvarande ordinarie ledamöter:

Ulla Adolfsson, ordförande  
Gunbritt Stålberg, kassör  
Kjell Emanuelsson  
Mona Eriksson  
Ingrid Flodhammar  
Peter Ringman  
Lennart Lundin

### Frånvarande:

Tord Hansson, vice ordförande  
Dennis Bokedal  
Liljana Trifunovska  
Susan Löfgren

### Närvarande ersättare:

Katarina Kaspersson

### Adjungerade:

Kenneth Dämbäck, verksamhetsledare  
Sarah Somehagen, sekr. kansliet  
Malin Petersson, ombudsman

## § 1 Mötets öppnande

Mötets ordförande Ulla förklarar mötet öppnat.

## § 2 Tjänstgörande ledamöter

Katarina Kaspersson går in som tjänstgörande ledamot.

Styrelsen är beslutsfällig.

### § 3 Val av mötessekreterare

Beslut: Sarah Somehagen väljs till mötessekreterare.

### § 4 Val av justerare

Beslut: Kjell Emanuelsson väljs till justerare.

### § 5 Godkännande av dagordningen

Ulla önskar lägga till en rapport under §10 b.

Beslut: Dagordningen godkänns.

### § 6 Föregående protokoll

Protokollet från styrelsemötet den 30 januari är justerat och har skickats ut med handlingarna inför mötet.

Beslut: Föregående protokoll läggs till handlingarna.

### § 7 Ekonomi

En resultaträkning för januari har skickats ut. Kenneth berättar att underskottet på 41 tkr härrör från kostnader i samband med flytten och nyrekrytering av ombudsmannen. Det är inget oväntat.

En fråga lyfts om posten "KFM". Det står för Kronofogdemyndigheten och rör pengar från förskingringen.

Vi jobbar med en ansökan till Allmänna Arvsfonden för att kunna förlänga vårt projekt "Ett samhälle för alla". Förhoppningen är att vi kan skicka in ansökan i slutet av nästa vecka. Vi jobbar även på en ansökan till Nämnden för funktionsstöd för utökad verksamhetsbidrag till projektet.

På måndag är det revision på kansliet och då kommer Charlotte Severin och vår ekonomikonsult L-G att medverka.

Ulla lyfter frågan om oklarheterna kring bokföringen som lyftes på styrelsemötet i november. Gunbritt och Kenneth har rätt ut detta med L-G.

Budgeten ska revideras inför årsmötet.

Vi har en projektor och en skärm som vi inte längre har användning för. En förfrågan skickas ut till föreningarna om någon är intresserad av dem.

**Beslut: Den ekonomiska rapporten läggs till handlingarna.**

Vi har idag en förhyrd parkeringsplats till Kenneth som kostar cirka 750 kronor i månaden. Även Marcus på kansliet åker bil till jobbet och det skulle underlätta mycket för honom att ha en förhyrd parkeringsplats. Parkeringsplatserna förmånsbeskattas.

**Beslut: Vi hyr ytterligare en parkeringsplats för personalen.**

## § 8 Ombudsmannens rapport

Malin rapporterar:

### **Lisebergs samverkansgrupp för tillgänglighet 6 februari**

**Kompiskortet** – det finns en motion som behandlas i kommunen nu rörande kompiskort som ska gälla barn som beviljats LSS. Barnen ska då även beviljas ett så kallat kompiskort som innebär att barnet har rätt att ta med sig en kompis, assistent eller anhörig som får gratis entré vid exempelvis ett besök på Liseberg. Vi diskuterade att det

kommer gälla på Liseberg i likhet med att ha med sig en ledsagare idag. Dock är tanken att kompiskortet då fungerar i stället för intyg till Liseberg som påvisar behov av ledsagning och köföreträde. Kan liknas vid Disability card men mycket mer begränsat i vem som får det.

**Nytt system för köföreträde på Liseberg** – Henrik Ehrlington, tillgänglighetsspecialist på Liseberg, informerade om att det under förra säsongen ökat markant i antalet personer som har rätt till köföreträde. De ställer sig positiva till att fler vill och kan besöka parken där köföreträde är en förutsättning för att öka tillgängligheten. Dock innebär detta att det blivit långa köer även i köföreträdet. Därför ser de nu på alternativa lösningar för att säkerställa att köföreträdet fungerar för de som har behov av det. Där är exempelvis digitalt kösystem och ”aktiviteter” under det fysiska köandet möjliga alternativ. Gruppen kommer ha möte igen i maj för att diskutera frågan vidare och se över hur vi sprider informationen till målgruppen som berörs så de kan få goda förutsättningar inför besöket.

### **Göteborgs stads råd för fysisk tillgänglighet 12 februari**

Fokus på nya stadsdelen som planeras mellan Järnvågen och Majorna. Rådet hade besök av stadsplanerare som informerade om detaljplaneringen som finns i nuläget. Rådet gavs möjlighet att komma med inspel på plats. Dock beslutade rådet att även skicka in en skrivelse med viktiga punkter för att säkerställa god fysisk tillgänglighet vid utvecklingen/planeringen av stadsdelen. Rådet diskuterar även att planera in en tillgänglighetsinventering/översyn av området längre fram i vår.

### **GRF 24 februari**

Ola Hendar informerade om att Myndigheten för delaktighet (MFD) har fått i uppdrag av regeringen att följa upp arbetet med de rekommendationer som FN lämnade till Sverige i samband med granskningen av implementeringen av funktionsrättskonventionen. MFD har lämnat förslag om att komma till Göteborg 2 april samt någon gång i september för dialog med kommunen och civilsamhället.

Ola informerar om att MFD ska kontakta aktörer inom civilsamhället för att bjuda in till dialog. Här är det därför viktigt att vi håller koll på att inbjudan faktiskt kommer. Annars behöver vi återkoppla till MFD.

Ola föreslog vidare att GRF kan vara ett bra forum för dialogen med MFD, vilket rådet instämde med. Ola hade även en presentation av resultatet från senaste Ungdomsbarometern. Ola gick igenom de stora dragen i undersökningen som för första gången har med funktionsnedsättning som ett alternativ/parameter. Eftersom det är första gången funktionsnedsättning är med finns en stor felmarginal. Dock kan vi ändå se tendenser som pekar på att ungdomar med funktionsnedsättning exempelvis har kostnader som skiljer sig från ungdomar utan funktionsnedsättning, har större oro för framtiden och högre transportkostnader.

Under rådsmötet genomförde vi även en workshop där vi diskuterade hur rådet kan ta vara på inspel/åsikter från civilsamhället i högre utsträckning samt hur vi vill arbeta under 2025. Detta var ett mycket uppskattat inslag och givande för samverkan mellan politiken och civilsamhällets representanter.

Malin är nu invald till GRF för pågående mandatperiod.

Malin lämnar en skriftlig rapport inför styrelsemötena framöver.

**Beslut: Rapporten läggs till handlingarna.**

## **§ 9 Nominera Malin till Färdtjänstrådet**

Malin har varit i kontakt med Färdtjänstrådet. Styrelsen behöver nominera henne för att hon ska få en plats där.

**Beslut: Malin Petersson nomineras till Färdtjänstrådet för innevarande mandatperiod.**

**Beslut: Punkten förklaras omedelbart justerad.**

## § 10 Återrapportering

### a. Kansliet och AU

Kenneth berättar att vi har kommit i ordning på nya kontoret och att vi har beställt att få våra trösklar borttagna. Vi får köpa in alla tjänster, som städ och brandskydd. En inbjudan till öppet hus kommer gå ut inom kort.

Anteckningarna från AU-mötet den 18 februari har skickats ut inför dagens möte.

### b. Övrigt

Ulla berättar att hon sitter med i en arbetsgrupp som rör psykisk ohälsa. Det planeras en heldag med olika föreläsare utifrån olika perspektiv.

Det finns även referensgrupp för arbetet med att samla ihop alla psykosmottagningar på en mottagning. Gruppen skulle ha haft möte under dagen, men då det var många frånvarande har mötet skjutits fram en månad.

Ulla har haft ett samtal med Elaine Johansson som är ordförande för Funktionsrätt Västra Götaland. Vi har inte samverkat så mycket med dem, men vi jobbar med många gemensamma frågor. Vi skulle kunna samverka kring olika frågor och få mer kunskap utifrån olika perspektiv. För att utveckla samarbetet skulle man kunna försöka hitta en artikel att jobba med i FN-konventionen som gäller både på kommunnivå och regionnivå. I så fall skulle några ur styrelsen och kansliet från båda föreningarna träffas och samverka, med start efter årsmötena.

Styrelsen anser att det låter som en bra idé, förutsatt att vi hittar fungerande former för samverkan och att det inte blir övermäktigt. Vi måste också få god framförhållning inför mötena.

## § 11 Inkomna medlemsansökningar

Frågan var uppe på senaste styrelsemötet. Det bestämdes då att Ulla och Susanne skulle se över våra medlemsföreningars stadgar för att se om de uppfyller kraven för medlemskap enligt FRG:s stadgar.

Ulla har kollat på flera stadgar och webbplatser och kan konstatera att alla medlemsföreningar utom fem har namn som säger att de jobbar med en diagnos eller funktionsnedsättning av något slag. De som inte har ett tydligt namn kan man ändå läsa sig till att de jobbar med funktionsnedsättningar.

### a. Forum Skill

Det är lite oklart vem som kan bli medlem i Forum Skill. Det ska vara en fysisk eller juridisk person med anknytning till syftet. De är en resursorganisation och ett paraply för olika projekt och sociala företag.

Ulla kontakter Forum Skill och frågar om anledningen till att de ansöker om medlemskap hos oss. Hon hör även med Funktionsrätt Sverige vad de har för krav för medlemskap.

**Beslut: Frågan bordläggs till kommande styrelsemöte.**

### b. RFHL Göteborg

När det gäller RFHL jobbar de med missbruk, som är en sjukdom. Ulla har frågat om de motsätter sig medicinering mot exempelvis ADHD, men det gör de inte. De får inte verksamhetsbidrag från Nämnden för funktionsstöd, utan från en av socialnämnderna.

Styrelsen diskuterar huruvida missbruk är en funktionsnedsättning eller en sjukdom. Ett missbruk kan vara livslångt. Det är viktigt att vi behandlar alla som ansöker om medlemskap efter samma premisser.

Ulla tar kontakt med RFHL och frågar om anledningen till att de ansöker om medlemskap hos oss.

**Beslut:** Frågan bordläggs till kommande styrelsemöte.

## § 12 Inför årsmötet

Nomineringshandlingarna är utskickade. Vi har fått in några nomineringar, men inte så många. Inga motioner har kommit in. På nästa styrelsemöte behöver alla årsmöteshandlingar behandlas. De skickas ut i god tid. En första kallelse till årsmötet skickades ut i veckan.

## § 13 Mellanvaldebatt

Vi behöver välja ett datum för mellanvaldebatten. Förslag är slutet av september eller början av oktober. Vi tar kontakt med moderatorn och ser över lediga lokaler utifrån de datum hon kan.

Frågor som rör lokal och inspelning får vi ta i ett senare skede. Eventuellt kan vi ansöka om medel från Understödsstiftelsen för att kunna spela in debatten.

En synpunkt lyfts att om debatten hålls i oktober är det bara tio månader till nästa val och då kanske namnet "mellanvaldebatt" inte passar. Å andra sidan säger namnet bara att debatten är mellan valen. Vi får fundera vidare på namnet.

**Beslut:** Kansliet jobbar vidare med debatten.

## § 14 Möte med Västtrafik och Göteborgs Spårvägar

Ulla och en representant från Elöverkänsligas förening hade för ungefär två år sedan ett möte tillsammans med Västtrafik och en grupp som jobbar med tillgänglighetsfrågor. Västtrafik uttryckte då intresse av att komma till oss på ett medlemsmöte och svara på frågor.

Förslag på tid för ett sådant möte är i maj. Alternativ för möteslokal kan antingen vara på Kustgatan eller i byggnad vid Gruvgatan som har möteslokaler att hyra ut.

Vi kan även höra med Funktionsrätt Västra Götaland om de är intresserade av att medverka kring mötet då de också arbetar en del med frågan. Kenneth tar kontakt med dem och frågar.

**Beslut:** Kansliet får i uppdrag att jobba vidare med frågan.

## § 15 Rapport från representantskapsmötet

På representantskapsmötet den 19 februari var det många som var sjuka. Tord ryckte in som mötesordförande. Det var ett bra möte med givande diskussioner. Malin förde en diskussionspunkt om tillgängligheten i EU-valet och fick in många svar. Vi diskuterade även åtgärdslistan och konstaterade att den behöver lyftas igen som en diskussionspunkt.

## § 16 Övriga frågor

Ingrid lyfter att vi skulle kunna ansöka om projektmedel för arbete kring inkludering av ungdomar med funktionshinder. Vi behöver nå ut till den målgruppen. Om vi gör det bör det vara i symbios med våra renodlade ungdomsorganisationer som RBU och Unga rörelsehindrade.

Mona berättar att hon har varit på ett möte på Kustgatan. De hade väldigt bra parkeringsmöjligheter, men hon kunde inte nå att slå in koden för att få garageporten att öppnas. Vi får hoppas att det åtgärdas så att inte fler personer blir fast.

## § 17 Mötet avslutas

Ulla tackar de närvarande och förklarar mötet avslutat.